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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a magyar kormány álláspontja a felvidéki 
magyarok magántulajdona elleni támadások kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Aggódva figyelem a Szlovákiából érkező híreket a felvidéki magyarok magántulajdona elleni 
támadások ügyében. Elfogadhatatlannak tartom, hogy a szlovák állam még 2020-ban is a Benes-
dekrétumokra hivatkozva igyekszik rátenni a kezét magyar nemzetiségű polgárai tulajdonában álló 
mezőgazdasági területekre. Még 2009-ben indult az az eljárás, amiben Bosits Mihályt fosztanák 
meg egy, évtizedek óta a családjának tulajdonában álló erdőtől. Az ügy a mai napig nem került 
nyugvópontra, és csak az Emberi Jogok Európai Bíróság ítéletének köszönhető, hogy az elkobzás 
nem valósult meg és az eljárást az elejéről kellett újrakezdeni. Sajtóinformációk szerint a perbe a 
magyar államot is meghívták, hogy fejtse ki véleményét az ügyben. A kormány azonban nem élt a 
lehetőséggel, holott a hivatalos közlemények szerint a magyar és a szlovák fél viszonya sosem volt 
még olyan kielégítő, mint napjainkban. Hasonlóan nyugtalanító a szlovákiai D4 autópálya építése 
nyomán kibontakozó eset, melynek során ugyanezzel a módszerrel próbálnak felvidéki magyarokat 
megfosztani legalább 800 ezer eurót érő földterületektől.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter asszonyt:

1.Miért nem fogadta el a magyar állam a meghívást és fejtette ki álláspontját a Bosits Mihály kontra
Szlovák Köztársaság ügyben?

2.Milyen lépéseket kíván tenni a magyar kormány a felvidéki magyarok magántulajdonának 
védelme érdekében a Benes-dekrétumok máig élő hatása kapcsán?


